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Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 13. december 2024 Tid: 10:00 – 14:00 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Peter Michael Jensen, Per Bonne, Kim Aagaard, Anders Graabach 

Møllgaard, Kenn Dyrbye, Peter Hjortdal Andersen, Gert Skov Rasmussen, Anders 

Schannong, Bjørk Fredslund Andersen 

Afbud Kasper Buhl, Christian Staffeldt, Thomas Johansson 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat  
 
2. Ufaglært til faglært  
- Geisler uddannelsesplan  
 
3. Nye fag i bekendtgørelsen  

 
4. Undervisningsmaterialer  
- i samarbejde med Videncenter for Håndværk  
- prioritering af fag 
 
5. Efteruddannelse  

- materiale om udbud  
 
6. Trepartsaftalen  
- evaluering og regnskab  
 
7. Fælles AUB-projekt  
 

8. Samarbejdet Luu/ skolens bestyrelse  
- skal bestyrelsesformand deltagelse i årligt Luu møde 
- skal lærlinge deltage i Luu møder 
- velkomst til nye medlemmer i udvalget  
 
9. Debat om montering og forankring  
 

10. Tegneundervisning  
- tilbagemelding fra Peter Michael  
 

11. Logbog  
- evt ændringer  
 

12. Cykler til stenhugger afd. 
 
13. Luu netværksmøde 
- 18 marts i Horsens  
 
14 Markedsføring  
 

15. Elevstatus  
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16. Stenteknikker  
 
17. Folkemødet 2025 
 

18. Nyt fra faget 
 
19. Nyt fra skolen 
 
20. Svendeprøve – trækningssvendeprøver, beskrivelse samt tidslinje 
 

21. Kalender for 2025 
 
22. God jul og godt nytår  
 
 
Ad 1) 
Referat godkendt. 

 
Ad 2) 
Kasper Buhl har fremsendt følgende status på projekt fra ufaglært til faglært.  
 
Møller Granit har jeg været i dialog med, og har fået følgende tilbagemelding fra Mick 
Jeg har lige afsluttet en stenteknikker lærling her den 27 sept. Og lige nu er der ingen på skolen. 
Jeg Arbejder også samme med High Five inden for kriminalforsorgen, som arbejder for at få eller gi kriminelle en 

ny start. Det kan være meget svært at få arbejde når man er tidligere straffet. 
Jeg er ikke i tvivl, jeg skal helt sikkert have en lærling igen. Venter bare på der er en der hopper på uddannelsen 
igen. Jeg er helt sikker klar på at hjælpe 
 
I forhold til nyt fra Byggeriets Uddannelser så kan det blandt andet nævnes at: 

• Der er kommet ny/opdatering af Byggerets Uddannelsers hjemmeside, med mere fokus på 

virksomhed/skolerne se evt. www.bygud.dk  
• Der laves en ny hjemmeside med fokus på elever/kandidater der samler de to tidligere hjemmesider 

vejentil.nu samt gørnoget.nu til den nye hjemmeside håndværkervejen.dk  
- hjemmesiden forventes at være i drift fra start 2025   

 

I første kvartal vil vi fra det opsøgende team i Byggeriets Uddannelser sætte mere ind på vores samarbejde med 
skolerne og 3F.  

• Herunder sætte mere fokus på vejen til faglært  
• Kurser der kan styrke den enkelte medarbejder (her primært i samarbejde med 3F og deres kandidater) 

 
Anders Graabach Møllgaard præsenterede forslag til uddannelsesforløb til Geisler. Geisler har meddelt at de 
vender tilbage til skolen i 2025.  
Præsentationen er vedhæftet som bilag til dette referat.  
 

Ad 3) 
Henrik Vang Olsen orienterede om, at der er arbejdet med fagene omkring bæredygtighed og der er 
færdigudviklet materiale, som Kenn Dyrbye har modtaget.  
Bjørk Fredslund Andersen supplerede med, at der er udviklet materiale til både EUD og AMU.   
 
Ad 4) 

Bjørk Fredslund Andersen og Henrik Vang Olsen har været i dialog om udvikling af flere materialer i 
stenhuggerfaget.  

Bjørk Fredslund Andersen redegjorde for at der er bestemte fag, som er tilknyttet videnscentrets opgaver. Hvis 
der skal laves noget materiale til stenhuggerfaget, vil det kræve at der findes finansieringsmuligheder hertil og 
efterlyste samtidig hvilket materiale, der ønskes udviklet og i hvilket format, således der også kan ses på hvilke 
fonde der eventuelt kan søges hos.  
Kenn Dyrbye laver en oversigt over ønsker. Emner kunne være opstillingsarbejde, mørtler, forankringsarbejde. 

Ønskelisten skal være klar til næste udvalgsmøde.  
Peter Michael Jensen og Henrik Vang Olsen tager derefter behovsønskerne med til Byggeriets 
Uddannelser/Fællesudvalget og Videnscentret.  
 
 
 
 

http://www.bygud.dk/
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Ad 5) 
Peter Michael Jensen vil gerne afholde Stenhugger - Geologi i 1. halvår 2025 samt yderligere et kursus på 
Sjælland efter sommerferien 2025.  
Udvalget vil gerne have kurserne udbudt som åbne kurser på Learnmark (grønne arbejdsmetoder, natursten, 

hugning af sandsten). Anders Graabach Møllgaard bringer ønsket med videre til Peter Hjortdal Andersen. Det 
kunne eventuelt være under MasterClass.   
Når kurset er oprettet, skal udvalget orienteres, så de kan være behjælpelig med at sprede budskabet til 
Stenhuggerlauget.  
 
Ad 6) 

Anders Graabach Møllgaard fremlagde afrapportering og regnskab fra trepartsprojektet.  
Oplægget er vedhæftet som bilag til dette referat.  
 
Henrik Vang Olsen orienterede om at Det Faglige Fællesudvalg har sat sig på samtlige trepartsmidler i 2025. Hvis 
der skal være midler i 2026 til stenhuggerfaget, skal det bæres ind til Fællesudvalget på et tidligt stadie, hvor det 
kan behandles på et strategimøde.  
Udvalget tænker ansøgningen kan handle om støtte i forbindelse med VFU i en anden landsdel.  

Henrik Vang Olsen og Anders Graabach Møllgaard går i gang med arbejdet om en ansøgning. 
 
Ad 7) 
Gert Skov Rasmussen orienterede om AUB-projektet, som er et fælles projekt med murerfaget.  
Der sættes initiativer i gang med stenhuggerfaget, blandt andet at orientere om stenhuggerfaget til elever på 
andre fag, som ikke har fået en læreplads ved afslutningen af GF2.  
 

 
Ad 8) 
Anders Graabach Møllgaard orienterede om at skolens bestyrelse arbejder med den videre proces af resultaterne 
fra evalueringen af Learnmarks LUU’er.  
Der er et årshjul under udarbejdelse og det er planen at skolens bestyrelsesformand Tine Valente deltager på et 
LUU-møde.  

Udvalget ønsker at der deltager en lærlingerepræsentant til de kommende LUU-møder. Kenn Dyrbye sørger for at 
tage en eller flere lærlingerepræsentanter med til mødet.  
Anders Graabach Møllgaard sender forslag til onboardingsprogram til nye udvalgsmedlemmer.  
 
Ad 9) 

Henrik Vang Olsen berettede om at montering og forankring ligger på H3. Henrik Vang Olsen er af den opfattelse 
at dette emne fylder for lidt og ønsker at sprede emnet ud på flere ophold.  

Kenn Dyrbye forklarede baggrunden for at samle det i et forløb. Det kræver, at der er noget ordentligt materiale, 
hvis det skal spredes yderligere ud.  
Hvis muligt, vil udvalget gerne have montering og forankring på H2. Kenn Dyrbye undersøger mulighederne for at 
flytte det til H2.  
 
Ad 10) 
Peter Michael Jensen har undersøgt hvilke tegneprogrammer, som anvendes i branchen.  

Den nuværende praksis bibeholdes, da der ikke er en tendens til et foretrukket program i branchen, hvorfor det er 
vigtigst det passer til skolens undervisers kompetencer.  
 
Ad 11) 
Forslag til ændringer vedlægges dette referat.  
 

Ad 12) 
Peter Michael Jensen er i proces med at skaffe cykler. 

Anders Graabach Møllgaard har undersøgt mulighederne for bycykler. Det er Cityforeningen i Horsens, som har 
ansvaret for cyklerne. Der er ikke mange cykler tilbage. Cityforeningen ser på mulighederne for at få flere cykler 
til byen igen.  
 
Ad 13) 

Byggeriets Uddannelser har inviteret til LUU-netværksmøde den 18. marts.  
 
Ad 14) 
Byggeriets Uddannelser har forespurgt på mester og lærling, som skal deltage i fotoseance.  
Henrik Vang Olsen har fundet kandidater til opgaven.  
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Ad 15) 
Anders Graabach Møllgaard orienterede om, at der er to tilmeldte til GF2 med start 20. januar 2025 – begge piger. 
En er tilmeldt udefra og en er tilmeldt fra skolens nuværende GF1-forløb.  
 

Ad 16) 
Intet til dette punkt.  
 
Ad 17) 
Peter Michael Jensen fremlagde ”ByggePladsen på Folkemødet 2025” samt budget. Hovedemnerne vil være grøn 
omstilling, unge og uddannelse.  

Materialet er vedhæftet som bilag til dette referat.  
Der er endnu ikke taget endelig beslutning om Stenhuggerlaugets deltagelse.  
 
Stenhuggerlauget vil gerne have en paneldebat omkring grøn omstilling og en med rekruttering af unge 
mennesker.  
Der er mulighed for at have en lærling til at vise stenhuggerfaget frem.  
 

Stenhuggerlauget ønsker at inddrage Learnmark i forbindelse med event 2. Anders Graabach Møllgaard 
undersøger mulighederne. Deadline er tilbagemelding til Peter Michael Jensen først i januar 2025.  
Bjørk Fredslund Andersen vil gerne være behjælpelig med bestilling af fotomaterialer.  
Bjørk Fredslund Andersen vender mulighederne med Iver Gaardsted fra Videnscentret – også i forhold til om 
Videncentret kan se sig selv i paneldebat om grøn omstilling.  
 
Ad 18) 

Henrik Vang Olsen orienterede om at der skal findes en ny suppleant til bedømmelse af prøver.  
 
Ad 19) 
Drøftet under de øvrige punkter.  
 
Ad 20) 

Kenn Dyrbye præsenterede tidslinje for trækningssvendeprøver. 
Learnmark indkøber sten til trækningsprøver. Udgiften faktureres videre til mester, hvis mester ikke kan nå at 
skaffe egen sten.  
Anders Schannong opfordrede til at få tidspunkt for trækningen på tidslinjen.  
De rentegnede tegninger blev fremvist.  

Træningssvendeprøverne sendes til udvalget.  
 

Ad 21) 
Årskalender for LUU-møder og bedømmelser blev udarbejdet. Er vedhæftet som bilag til dette referat.  
Carina Rolskov sørger for at indkalde i Outlook.  
 
Ad 22) 
Glædelig jul og godt nytår.  


